
PROTOKÓŁ Nr XII/19
z obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu
odbytej w dniu 11 września 2019 roku.

           W obradach sesji uczestniczyło 12 radnych oraz:
Burmistrz Chodcza – Jarosław Grabczyński
Radca Prawny – Dorota Grabczyńska
Skarbnik Miasta i Gminy – Danuta Nowakowska 
Kierownik Referatu Budownictwa, Inwestycji i Gospodarki Komunalnej – Agata Drzewiecka

a także sołtysi.

Proponowany  porządek  obrad.

1. Otwarcie.
-     stwierdzenie prawomocności obrad,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej sesji,

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie  międzysesyjnym.
-    przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza,
-    dyskusja,

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.
       -    dyskusja,
4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Miasto i Gminę Chodecz
prawa  własności  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  działkę  nr  ewid.  230/3  położonej
w obrębie ewidencyjnym Miasto Chodecz, Gmina Chodecz.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XII/76/19,
5.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  partnerskiej  współpracy  z  Województwem  Kujawsko-
Pomorskim  przy  przygotowaniu  i  realizacji  zadania  dotyczącego  budowy  chodnika  od
miejsca  realizacji  zadania  związanego  z  budową  Powiatowego  Centrum  Kształcenia
Zawodowego na bazie organizacyjnej Zespołu Szkół w Chodczu do miejsca, które stanowiło
będzie połączenie chodnika z istniejącym odcinkiem.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XII/77/19,
6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i Gminy
Chodecz na rok 2019.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Skarbnik MiG,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XII/78/19,
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Miasta i Gminy Chodecz na lata 2019-2033.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Skarbnik MiG,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XII/79/19,
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powołania  zespołu  ds.  zaopiniowania  kandydatów  na
ławników.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Łukaszewicz Daria,
       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XII/80/19,
9. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na
terenie Miasta i Gminy Chodecz
      -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – P. Drzewiecka Agata,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XII/81/19,
10. Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  budżetu  Miasta  i  Gminy  Chodecz  za  pierwsze
półrocze  2019r.
       -  przedłożenie  sprawozdania  - P. Skarbnik MiG,
       - opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie sprawozdania –
P. Skarbnik MiG,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     przyjęcie  sprawozdania w głosowaniu. 
11.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  targowej  na  terenie  Miasta
i Gminy Chodecz.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Skarbnik MiG,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 
       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XII/82/19,
12.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zasad  rezerwacji  stanowisk  handlowych  oraz  ustalenia
wysokości stawek opłaty z tytułu rezerwacji stanowiska handlowego na targowisku miejskim
w Chodczu.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XII/83/19,
13.Interpelacje i zapytania  radnych.
14. Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.
15.  Zakończenie  obrad  sesji.

Ad.1 Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

    W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o godz.9:00
Przewodnicząca Rady Miejskiej  w Chodczu – Pani  Anna Twardowska dokonała otwarcia
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obrad XII sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych oraz pozostałe osoby obecne na
sali. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 12 radnych na
stan ustawowy 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do
podejmowania  uchwał.  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  przeszła  do  następnego  punktu
porządku obrad i przedstawiła proponowany porządek obrad. Poddała porządek obrad sesji
pod głosowanie. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymało
0, porządek został przyjęty. 
         Przewodnicząca odczytała przyjęty porządek obrad i stwierdziła, iż Rada Miejska
będzie  obradowała  według  przyjętego  porządku  obrad.  Następnie  przekazała,  iż  protokół
z obrad XI sesji został sporządzony, był wyłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał
możliwość  zapoznania  się  z  protokołem  w  biurze  rady.  Protokół  został  poddany  pod
głosowanie.  Za  przyjęciem  protokołu  Nr  XI/19  głosowało  12  radnych,  przeciwnych  0,
wstrzymujących 0. Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż protokół z poprzedniej sesji został
przyjęty 12 głosami za.

Ad.2 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

                   Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Burmistrza
Chodcza  o  przedłożenie  sprawozdania  z  działalności  międzysesyjnej.  Burmistrz  udzielił
informacji,  iż  w  okresie  międzysesyjnym  miało  miejsce  szereg  zdarzeń  istotnych  dla
funkcjonowania  Urzędu Miasta i Gminy Chodecz,  między innymi: 
-  ogłoszono  przez  PROF konkurs  tzn.  wod-kan  –  korzystaliśmy już  z  tych  pieniędzy na
remont stacji  uzdatniania  wody,  zrobiliśmy ten remont w I  etapie,  by zapewnić właściwe
dostarczanie  wody  dla  mieszkańców  Gminy.  Stacja  została  przebudowana  i  został
wybudowany jeden zbiornik retencyjny nowy. II etap to budowa drugiego zbiornika i właśnie
złożenie wniosku będzie dotyczyło głownie tego kolejnego zbiornika retencyjnego.    
- dostaliśmy potwierdzenie listy dróg do realizacji w latach 2019-2020 w ramach przebudowy,
remontu  dróg  samorządowych.  Jest  lista  podstawowa  i  rezerwowa.  Gmina  zgłaszała  trzy
drogi, dwie drogi są na liście podstawowej tj. kompleks dróg Mstowo- dwie linie Mstowa i
Strzyżki na dość wysokim miejscu oraz Łania – Pyszkowo. Czas realizacji tych inwestycji to
koniec października 2020 r. Trzecia droga to linia w Psarach- jest ona na drugim miejscu na
liście  rezerwowej,  ale  za  dwa,  trzy  miesiące  powinna  wejść  na  listę  podstawową.
Potrzebujemy zgodnie z kosztorysami przedstawionymi do tych projektów 1,5 miliona na
wkład własny na te trzy drogi czyli 40% wkładu własnego – 60% to dofinansowanie.  
- złożyliśmy wnioski na kolejny nabór w ramach przebudowy dróg samorządowych, jest to
droga łącząca  Ignalin  z  Kromszewicami  oraz  odcinek drogi  w Witoldowie  a  także  droga
Mstowo – Bogołomia przy tzw. sosence. Rozstrzygnięcie może być nawet do końca roku.
Natomiast zawarcie umowy w przyszłym roku czyli 2020, wykonanie X-XI 2021r.
- w porządku obrad znajduje się uchwała dotycząca nabycia przez Miasto i Gminę Chodecz
działki.  Jest  to  działka  z  dostępem  do  jeziora,  gdzie  przebiega  droga  łącząca  estradę
z jeziorem, której właścicielem jest Parafia Chodecz. Proboszcz wyraził zgodę na sprzedaż tej
działki za kwotę 10 000,00 zł. Działka ma 0,226 ha.
-  Burmistrz  podziękował  wszystkim radnym i  sołtysom za  udział  i  pomoc  w organizacji
dożynek  gminno-parafialnych.  Tradycyjna  wycieczka  po  dożynkowa  odbędzie  się
1 października 2019r. do Gdańska. Organizacją zajmuje się Pani Barbara Zygmunt.
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- została zakończona budowa targowiska, teraz muszą być odbiory Sanepidu ( badanie wody),
Straży  Pożarnej.  Następnie  po  wszystkich  odbiorach  Nadzór  Budowlany  we  Włocławku
wydaje decyzję na użytkowanie.  Najwcześniejszy możliwy termin użytkowania targowiska
to 25 września 2019r. – może on ulec wydłużeniu o tydzień. Na tym Burmistrz zakończył. 
Dyskusji nie było. 

Ad.3 Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.

    Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poprosiła  Przewodniczących  Komisji  stałych
o przedłożenie sprawozdań ze swych posiedzeń w okresie międzysesyjnym.              

1) Członek Komisji Rewizyjnej – radny Łuczak Tomasz przedstawiła, iż Komisja w okresie
międzysesyjnym  odbyła  jedno  posiedzenie  dnia  14.08.2019r.  Tematem  przewodnim  była
złożona skarga na działalność Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja skargę rozpatrzyła
i nie dopatrzyła się żadnych nieprawidłowości. Analizowano sprawozdanie            z realizacji
budżetu Miasta i  Gminy Chodecz za I  półrocze 2019r.  Komisja nie miała żadnych uwag.
Komisja  zwróciła  uwagę  żeby zweryfikować  działki  rekreacyjne  pod  katem użyteczności
celem prawidłowego naliczania podatku.

2) Przewodniczący Komisji  Budżetu i  Finansów – radna Michalak Beata przedstawiła,  iż
Komisja w okresie międzysesyjnym odbyła dwa posiedzenia gdzie omawiane były zmiany do
budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2019, zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej
Miasta i Gminy Chodecz na lata 2019-2033, opiniowano projekty uchwał na dzisiejszą sesję,
a także rozpatrywano pisma skierowane do Komisji. Analizowano i opiniowano sprawozdanie
z  realizacji  budżetu  Miasta  i  Gminy Chodecz  za  I  półrocze  2019r.  Z  obrad  tych  zostały
sporządzone wnioski do Burmistrza Chodcza.

3) Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – radny Jerzy Stempczyński
przekazał iż w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała. 

4) Przewodniczący Komisji  Rolnej  i  Infrastruktury Technicznej  – radny Wiesław Feliniak
przekazał  iż  w okresie  międzysesyjnym Komisja  odbyła  dwa posiedzenia.  Na pierwszym
spotkaniu  rozpatrzono  pismo  Starosty  Włocławskiego  dotyczące  współpracy  Powiatu
i Samorządu Miasta i  Gminy Chodecz przy budowie chodnika  od Powiatowego centrum
Kształcenia  Zawodowego  do  miejsca,  które  będzie  stanowiło  połączenie  chodnika
z istniejącym odcinkiem. Gmina zobowiązała się do wykonania dokumentacji projektowo –
kosztorysowej. Wstępna kwota to około 30 000,00 zł. Z spraw bieżących: przygotowywano
się  do  dożynek  parafialno-gminnych,  a  także  wysłuchano  informacji  dotyczących  prac
komisji  szacującej  straty  w  uprawach  polowych  spowodowanych  suszą  oraz  wysłuchano
wniosku Pani  Przewodniczącej  Rady Miejskiej  odnośnie  budowy progu zwalniającego na
ulicy Lipowej – do tego wniosku Komisja ustosunkuje się na kolejnym spotkaniu. Drugie
posiedzenie odbyło się dnia 10 września 2019r. na którym opiniowano projekty uchwał na
sesję oraz po raz kolejny rozpatrzono pismo Pana Domżała z Kubłowa dotyczące odtworzenia
rowu przy drodze gminnej. Komisja podtrzymuje wydane wcześniej opinie w tej sprawie.  

5) Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – radna Ewa Kwiatkowska
przekazała  iż  w  okresie  międzysesyjnym  Komisja  obradowała  dwa  razy.  Tematyką  było
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rozpatrywanie pism skierowanych do Komisji, przygotowanie Gminy do sezonu letniego oraz
opiniowanie  projektów  uchwał  na  sesje  a  także  sprawy  bieżące.  Z  obrad  tych  zostały
sporządzone wnioski do Burmistrza Chodcza: zamieścić na stronie Miasta i Gminy Chodecz
apel  do rolników o przestrzeganie przepisów dotyczących postępowania z  odpadami  typu
folia, udzielić pomocy celowej jednej z mieszkanek Gminy Chodecz, rozważyć możliwość
naprawy stopni schodów przy Posterunku Policji w Chodczu oraz zakup dodatkowych ławek
przy  zejściu  na  plażę.  Komisja  postulowała  także  o  sprawdzenie  możliwości  pozyskania
środków na  budowę ścieżki  rowerowej,  zabezpieczyć  okno piwniczne  w budynku  Domu
Seniora przy ul. Aptecznej. Zaopiniowano pozytywnie projekty uchwał na dzisiejszą sesję.   

  

6) Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – radny Łuczak Roman przekazał, iż
w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała. 

Dyskusji nie było.

Ad.4 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Miasto i Gminę
Chodecz prawa własności nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę nr ewid. 230/3
położonej  w obrębie ewidencyjnym Miasto Chodecz, Gmina Chodecz.
             
                  Przewodnicząca o przedłożenie informacji poprosiła Burmistrza Chodcza.
Burmistrz udzielił informacji iż chodzi o działkę nr ewid. 230/3 o pow. 0,226 ha położonej
w obrębie ewidencyjnym Miasto Chodecz w gminie Chodecz, zlokalizowanej bezpośrednio
przy Jeziorze Chodeckim między działkami stanowiącymi własność Miasta i Gminy Chodecz.
Na działce tej zlokalizowana jest częściowo ścieżka łącząca Amfiteatr z plażą w Chodczu.
Biorąc pod uwagę najbliższe plany inwestycyjne Gminy dotyczące utwardzenia tejże ścieżki
wraz  z  pozostałą  infrastrukturą,  oraz  chęć  sprzedaży  niniejszej  działki  przez  obecnego
właściciela,  zakup  tejże  nieruchomości  jest  jak  najbardziej  zasadny.  O  opinię  została
poproszona Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej.
Opinie Komisji były pozytywne. Radni pytań nie mieli. Pani Twardowska wyraziła opinię iż
koszt zakupu tej działki jest bardzo atrakcyjny. Następnie Przewodnicząca odczytała projekt
uchwały  następnie  uchwała  została  poddana  pod  głosowanie.  Za  głosowało  12  radnych,
przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XII/76/19 została podjęta i stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.

Ad.5 Podjęcie uchwały w sprawie partnerskiej współpracy z Województwem Kujawsko-
Pomorskim przy przygotowaniu i realizacji zadania dotyczącego budowy chodnika od
miejsca  realizacji  zadania  związanego  z  budową  Powiatowego  Centrum  Kształcenia
Zawodowego  na  bazie  organizacyjnej  Zespołu  Szkół  w  Chodczu  do  miejsca,  które
stanowiło będzie połączenie chodnika z istniejącym odcinkiem.

                   Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia w/w uchwały
poprosiła również Burmistrza Chodcza.  Jarosław Grabczyński przedłożył  informację iż  na
przełomie  maja  i  czerwca  odbyło  się  spotkanie  z  z-cą  Dyrektora  Zarządu  Dróg
Wojewódzkich,  Marszałkiem  Województwa  Kujawsko-Pomorskiego  oraz  Starostą
Włocławskim.  Spotkanie  dotyczyło  ewentualnej  budowy  chodnika  z  Chodcza  do  nowo
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powstającego Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego. Powstał pomysł aby Gmina
Chodecz przygotowała dokumentację  projektową tego chodnika i  nieodpłatnie  jako wkład
rzeczowy w  ta  inwestycje  przekazała  go  na  rzecz  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich,  Urzędu
Marszałkowskiego. Natomiast realizacją inwestycji już fizyczną w terenie ma się zająć Urząd
Marszałkowski w porozumieniu z Powiatem. Szacunkowy koszt budowy to około 1 mln zł.
O  opinię  została  poproszona  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja  Rolna
i  Infrastruktury  Technicznej.  Opinie  Komisji  były  pozytywne.  Radni  pytań  nie  mieli.
Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały  następnie  uchwała  została  poddana  pod
głosowanie. Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XII/77/19
została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.6 Podjęcie  uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta
i Gminy Chodecz na rok 2019.

            Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2019 poprosiła Panią
Skarbnik. Pani Danuta Nowakowska poinformowała, iż w toku realizacji budżetu dokonuje
się następujących zmian. Część z nich była już dzisiaj omawiana, mianowicie współudział
w budowie  chodnika  do  Powiatowego  Centrum Kształcenia  Zawodowego –  zaplanowana
kwota to 30 tyś. zł i kwota 12 tyś. zł. na zakup działki nr 230/3 położonej nad jeziorem. W
zadaniach  inwestycyjnych  następuje  również  zmniejszenie  zadania  „  odbudowa  drogi
gminnej” o 170 tyś. zł. z przeznaczeniem na wydatki bieżące. Po stronie dochodów mamy
dotację z Urzędu Marszałkowskiego w kwocie 54 862,00 zł. z przeznaczeniem na realizację II
etapu rozbudowy Geoportalu Województwa Kujawsko-Pomorskiego.  W ramach refundacji
funduszu  sołeckiego  za  2018r.  kwotę  68 583  zł  oraz  9 200  zwrot  VAT.  Mamy  również
zwiększenie  dochodów o kwotę  35 000 zł.  z  tytułu  opłaty za  korzystanie  z  zezwoleń  na
sprzedaż  napojów alkoholowych,  dotację  z  Urzędu  Marszałkowskiego  na  kwotę  2 672  zł
z  przeznaczeniem na wyprawkę szkolną  oraz  dotację  z  WFOŚiGW w Toruniu,  na kwotę
32 000  zł.  z  przeznaczeniem  na  demontaż,  transport  i  unieszkodliwienie  wyrobów
zawierających azbest z terenu Gminy Chodecz. Po stronie wydatków zmniejszamy rezerwę
ogólną o kwotę 80 000,00 zł. z przeznaczeniem na zwiększenie wydatków związaną z obsługą
kredytów  i  pożyczek.  Na  tym  Pani  Skarbnik  zakończyła.  Następnie  o  opinię  została
poproszona Komisja Budżetu i Finansów. Radna Beata Michalak przedłożyła informację, iż
opinia  jest  pozytywna.  Pytań  radni  nie  mieli.  Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały
następnie uchwała została poddana pod głosowanie.  Za głosowało 12 radnych, przeciw 0,
wstrzymujących 0. Uchwała Nr XII/78/19 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego
protokołu.

Ad.7 Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany uchwały  w sprawie  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2019-2033.
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       Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia uchwały zmieniającej
w sprawie Wieloletniej  Prognozy Finansowej Miasta i  Gminy Chodecz na lata 2019-2033
poprosiła Panią Skarbnik. Pani Danuta Nowakowska poinformowała, iż zmiany polegają na
zwiększeniu dochodów do kwoty 38.646.919,66 zł i wydatków do kwoty 38.721.353,66 zł.,
jak i również na zmianie realizacji zadań inwestycyjnych na łączną kwotę 15.487.312,00 zł.
O opinię została poproszona Komisja Budżetu i Finansów. Radna Michalak Beata przedłożyła
informację,  iż  opinia  jest  pozytywna.  Radni  pytań  nie  mieli.  Przewodnicząca  odczytała
projekt  uchwały  następnie  uchwała  została  poddana  pod  głosowanie.  Za  głosowało  12
radnych,  przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr  XII/79/19  została  podjęta  i  stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na
ławników.

       Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Pani  Anna  Twardowska  poprosiła  Panią  Darię
Łukaszewicz  o  przedłożenie  informacji  w  przedmiotowej  sprawie.  Pani  Łukaszewicz
wyjaśniła,  iż  wybory  ławników  odbywają  się  najpóźniej  w  październiku  roku
kalendarzowego, w którym upływa kadencja dotychczasowych ławników. Zgodnie z art. 163
§ 2 ustawy z dnia 27 lipca 2001r. Prawo o ustroju sądów powszechnych przed przystąpieniem
do wyborów Rada Miejska powołuje zespół, który przedstawia na sesji Rady swoją opinię
o  zgłoszonych  kandydatach  w  szczególności  w zakresie  spełnienia  przez  nich  wymogów
określonych  w  ustawie  -  Prawo  o  ustroju  sądów  powszechnych.  Zespół  na  podstawie
posiadanych dokumentów sprawdza czy zgłoszony kandydat może być wybrany na ławnika
tzn. czy jest to osoba, która spełnia przesłanki określone w art. 158 § 1 pkt.1-7 cytowanej
wyżej  ustawy.  Zespół  opiniujący  ma  za  zadanie  sporządzić  opinie  o  kandydatach
i  przedstawić  je  radnym,  którzy  w  głosowaniu  tajnym  podejmują  decyzję.  W  związku
z  powyższym  podjęcie  przedmiotowej  uchwały  jest  zasadne.  Następnie  o  opinię  została
poproszona Komisja Obywatelska. Przewodnicząca Ewa Kwiatkowska przedstawiła, iż opinia
Komisji jest pozytywna.  Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały
następnie uchwała została poddana pod głosowanie.  Za głosowało 12 radnych, przeciw 0,
wstrzymujących 0. Uchwała Nr XII/80/19 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego
protokołu.

Ad.9  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  Regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania
ścieków na terenie Miasta i Gminy Chodecz.

                   Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia w/w uchwały
poprosiła  Panią  Agatę  Drzewiecką.  Pani  Agata  poinformowała,  iż  przyjęcie  nowego
Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Miasta i Gminy Chodecz
wynika ze zmiany ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzania
ścieków.  Jednakże  z  obowiązujących  przepisów  wynika,  iż  przed  podjęciem  uchwały  o
przyjęciu takiego Regulaminu konieczne jest jego uzgodnienie z Dyrektorem Regionalnego
Zarządu Gospodarki Wodnej w Bydgoszczy. Takową opinię dostaliśmy, zastosowaliśmy się
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do  wskazówek  udzielonych  przez  organ  regulujący.  W związku  z  tym Regulamin  został
odpowiednio poprawiony i przygotowany do podjęcia. Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca
odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało
12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XII/81/19 została podjęta i stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

 
Ad. 10 Przyjęcie sprawozdania z realizacji budżetu Miasta i Gminy Chodecz za pierwsze
półrocze  2019r.

               Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej przyjęcia sprawozdania
z realizacji budżetu Miasta i Gminy Chodecz za pierwsze półrocze 2019r. poprosiła Panią
Skarbnik.  Pani  Danuta  Nowakowska  poinformowała,  iż  w  toku  realizacji  budżet  Miasta
i  Gminy Chodecz  za   I  półrocze  2019r.  przedstawia  się  w  sposób następujący:  dochody
zaplanowane ogółem stanowiły kwotę 38.508.000,00 zł. Zrealizowane dochody w 40 % tj.
15.374.000,00  zł.  w  tym  dochody  bieżące  zaplanowane  były  na  28.495.000,00  zł.
zrealizowano 14.095.000,00 zł. Dochody majątkowe zaplanowano w kwocie 10.000.000,00 zł
zrealizowano  1.278.000,00  zł.  Wydatki  ogółem zaplanowano  na  kwotę  38.582.000,00  zł.
zrealizowano w wysokości 34% t., 13.110.000,00 zł.  Wydatki bieżące były planowane na
dzień  30  czerwca  2019r.  22.936.000,00  zł.  zrealizowano  11.404.000,00  zł.  Wydatki
majątkowe ogółem zaplanowanych 15.646.000,00 zł. zrealizowano 1.706.000,00 zł. W toku
realizacji budżetu spłacono w I półroczu pożyczki z WFOŚIGW na łączną kwotę 64.000,00
zł.,  kredytów spłacono na łączną kwotę 275.000,00 zł.  Deficyt  planowany w budżecie  na
koniec I  półrocza 2019r.  wynosił  74.000,00 zł.  osiągnięto nadwyżkę na dzień 30 czerwca
w wysokości 2.263.000,00 zł.  Zadłużenie na dzień 30 czerwca stanowi 23.000.000,00 zł. Na
tym Pani Skarbnik zakończyła. Następnie Przewodnicząca Rady Miejskiej  poprosiła Panią
Skarbnik  o  odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Bydgoszczy  w  w/w
sprawie.  Pani  Nowakowska  odczytała  Uchwałę  Nr  5/I/2019  Składu  Orzekającego  Nr  7
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 26 sierpnia 2019r. w sprawie opinii
o  przedłożonej  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Miasta  i  Gminy  Chodecz  za
pierwsze półrocze 2019r.  Przewodniczący oraz członkowie składu orzekającego zaopiniowali
pozytywnie  informację  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Miasta  i  Gminy  Chodecz  za
I półrocze 2019r. O opinie została poproszona Komisja Budżetu i Finansów. Opinia Komisji
była  pozytywna.  Radni  pytań  nie  mieli.  Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem
sprawozdania z realizacji budżetu Miasta i Gminy Chodecz za pierwsze półrocze 2019r.  Za
głosowało  12  radnych,  przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Sprawozdanie  zostało  przyjęte,  a
wyciąg z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.  11  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  targowej  na  terenie
Miasta i Gminy Chodecz.

           Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia w/w uchwały  poprosiła
Panią  Skarbnik.  Pani  Danuta  Nowakowska  poinformowała,  iż  na  podstawie  ustawy  o
podatkach i  opłatach lokalnych Rada Gminy w drodze uchwały może wprowadzić opłatę
targową.  Opłata  targowa pobierana  jest  od  osób fizycznych  oraz  osób prawnych  a  także
jednostek organizacyjnych nieposiadających osobowości prawnej dokonujących sprzedaży na
targowiskach.  Górna  granica  stawki  opłaty  targowej  według  Obwieszczenia  Ministra

str. 8



Finansów nie może przekroczyć kwoty 778,20 zł. Na tym Pani Skarbnik zakończyła. O opinie
zostały poproszone Komisja Budżetu i Finansów, Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej
oraz Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska. Opinie były pozytywne. Radni pytań nie
mieli.  Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały następnie  uchwała  została  poddana pod
głosowanie. Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XII/82/19
została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.  12  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zasad  rezerwacji  stanowisk  handlowych  oraz
ustalenia  wysokości  stawek  opłaty  z  tytułu  rezerwacji  stanowiska  handlowego  na
targowisku miejskim w Chodczu.
  

             Przewodnicząca o przedłożenie informacji poprosiła Burmistrza Chodcza. Jarosław
Grabczyński poinformował, iż na wspólnych posiedzeniach Komisji, które obradowały dzień
wcześniej  odnośnie  ustalenia  opłaty  targowej,  wywiązała  się  dyskusja  o  konieczności,
potrzebie  rezerwacji  miejsc  handlowych  na  targowisku  miejskim w celu  uporządkowania
korzystania  z  targowiska  w  dni  handlowe.  Ta  uchwała  umożliwia  rezerwację  miejsc
handlowych przez chętne osoby za opłatę miesięczną przedstawiona szczegółowo w wyżej
wymienionej uchwale. Na tym Burmistrz zakończył. O opinie zostały poproszone Komisja
Budżetu  i  Finansów,  Komisja  Obywatelska  i  Ochrony  Środowiska  oraz  Komisja  Rolna
i  Infrastruktury  Technicznej.  Opinie  Komisji  były  pozytywne.  Radni  pytań  nie  mieli.
Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały  następnie  uchwała  została  poddana  pod
głosowanie. Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XII/83/19
została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.13 Interpelacje i zapytania  radnych.

           Radni nie zgłaszali interpelacji.

Ad. 14 Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.

           Pan Sołtys Mirosław Michalak spytał o możliwości pozyskania grubego kruszywa na
drogę.  Burmistrz  udzielił  odpowiedzi  iż  zgłosi  sprawę  do  wykonawcy,  czyli  Prezesowi
Zakładu  Gospodarki  Komunalnej.  Poinformował  także,  że  kruszec  na  drodze  będzie
wałowany i przysypywany kruszywem drobnym, ale jeżeli w którymś sołectwie występuje
potrzeba grubego to będzie to zgłoszone wykonawcy. Niemniej jednak jego pozyskanie jest
bardzo trudne. 
            Następnie głosu udzielono Pani Zazulak z Woli Adamowej, chodziło o temat związany
z umową najmu i dzierżawy mieszkania komunalnego, który wynajmuje. Uważała, że są to
bardzo wysokie koszty, które nie są adekwatne do mieszkania, które samodzielnie remontuje.
W toku dyskusji ustalono, że Gmina wyremontowała dach oraz zamontowała szambo. Pani
Zazulak wynajmuje mieszkanie o powierzchni około 60 m2 gdzie zameldowanych jest więcej
niż jedna osoba, jednak gospodaruje sama.  Nie skorzystała                  z możliwości wykupu
mieszkania,  kiedy  była  taka  możliwość.  Jest,  jak  twierdzi  w  bardzo  trudnej  sytuacji
finansowej.  Udzielono informacji  żeby skorzystała  z pomocy Miejsko-Gminnego Ośrodka
Pomocy Społecznej w Chodczu, gdzie jest możliwość skorzystania                  z dopłaty do
mieszkań, do leków itp. Zaproponowano także, że istnieje możliwość zamiany mieszkania na
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mniejsze, co przyczyni się w znacznym stopniu do obniżenia kosztów oraz żeby w kosztach
najmu mieszkania partycypowały osoby w nim zameldowane. 
  
          
Ad. 15.  Zakończenie  obrad  sesji.

      Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, iż zamyka obrady XII sesji Rady Miejskiej
w Chodczu i dziękuje za przybycie radnym oraz pozostałym gościom. Sesja zakończyła się
o godz. 10:35.

                                                                                Przewodniczący 
                                                                                Rady Miejskiej

                                                                                 Anna Twardowska

Sporządziła:
Łukaszewicz Daria 
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